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رئيس قوه قضائيه: امنيت اجتماعي مردم مغفول مانده است

رئيس قوه قضائيه درباره وضع كنوني دستگاه قضايي و ارزيابي خود از عملكرد فعلي اين دستگاه تاکيد کرد: دستگاه

قضايي تا رسيدن به اهداف بلند مرتبه تعريف شده در قانون اساسي، فاصله بسياري دارد.

رئيس قوه قضائيه درباره وضع كنوني دستگاه قضايي و ارزيابي خود از عملكرد فعلي اين دستگاه تاکيد کرد: دستگاه قضايي تا رسيدن
به اهداف بلند مرتبه تعريف شده در قانون اساسي، فاصله بسياري دارد.

آيتالله صادق لاريجاني در گفت و گوي ويژه خبري شبكه دوم سيما به مناسبت هفته قوه قضائيه با بيان اين که عملكرد دستگاه
قضايي از منظر تلاش مسئولان و بدنه دستگاه قضايي مثبت ارزيابي ميشود، افزود: اميدواريم با تلاش مسئولان قوه?قضائيه، كارنامه

مثبت تري در اين زمينه به دست آوريم.

آيتالله لاريجاني درباره پيشگيري از جرم گفت: بحث پيشگيري، بحث بسيار مهم و اصلي دستگاه قضايي است، البته ورودي پروندهها
به دستگاه قضايي فقط متوقف به بحث پيشگيري از جرم نيست.

رئيس دستگاه قضايي تصريح كرد: در هر كشوري اختلافات حقوقي وجود دارد ولي اين واقعيت است كه حجم پرونده در دستگاه
قضايي ما رو به تزايد است و به نظر ميرسد حتماً بايد استراتژي خاصي در مورد پيشگيري از جرم داشته باشيم.

وي تاكيد كرد: كل بدنه نظام بايد با هم هماهنگ باشند و همكاري كنند تا مساله پيشگيري از جرم به سرانجامي برسد.

رئيس قوه قضائيه گفت: بر اساس آمارها و گزارشها، در يك سال گذشته 12 ميليون پرونده به بخشهاي مختلف اين قوه وارد شد
كه اين به معناي اين مقدار وقوع جرم نيست، بلكه امكان دارد يك پرونده چندين بار مورد بررسي قرار گرفته باشد.

رئيس قوه قضائيه يادآور شد: روحانيون، مدارس، دانشگاهها و اساتيد ميتوانند مساله گذشت را در جامعه نهادينه كنند تا حجم
ورودي پروندهها به دادگاهها كاهش يابد.

نظارت بر امر وكالت

رئيس قوه قضائيه درباره طرح جامع وكالت گفت: وكلا بايد در يك چارچوب واحد قرار گيرند و نظارت بر امر وكالت بايد دقيق و جامع
باشد.

رئيس قوه قضاييه با بيان اينكه دستگاه قضايي در كنار كانون وكلاي سابق، يك مركز مشاوره نيز ايجاد كرده است، افزود: براي اين كه
ناهماهنگيها بين اين مركز و كانون وكلا از بين برود، يك طرح جامع وكالت طراحي و تصميم گرفته شد كه اين طرح به صورت لايحه
براي دولت يا طرح براي مجلس شوراي اسلامي ارسال شود که با احرايي شدن طرح جامع وكالت، نظارتها بر امر وكالت، دقيق و

جامع خواهد شد.
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طراحي پيشخوانهاي قضايي

رئيس قوه قضائيه در ادامه از طراحي پيشخوانهاي قضايي در اين قوه براي پيگيري پروندههاي قضايي مردم در اين دستگاه خبرداد.

آيت الله لاريجاني اظهار داشت: دستگاه قضايي اكنون در صدد طراحي پيشخوانهاي قضايي است تا مردم بتوانند پروندههاي خود را
از اين طريق پيگيري كنند.

حرمت ارباب رجوع را نگه داريد

رئيس قوه قضاييه همچنين از قضات و كاركنان دستگاه قضايي خواست حرمت ارباب رجوع را نگه دارند، چون اين افراد گرفتار هستند
و براي رفع مشكلات خود مراجعه ميكنند.

وي گفت: ما بايد خودمان را جاي ارباب رجوع بگذاريم و به اين نكته توجه داشته باشيم. البته در نشستهاي متعددي اين مساله را
بررسي و عواملي را احصا كردهايم.

موضوع گزارشگر حقوق بشر

رئيس قوه قضائيه اظهار داشت: سياست ما پذيرفتن گزارشگر ويژه حقوق بشر نيست.

آيتالله لاريجاني تاكيد كرد: در بحث حقوق بشر، حتماً تعاملهايي با سازمان ملل خواهيم داشت، ليكن در چارچوبهاي منطقي نه
به عنوان ابزاري عليه كشورمان.

رئيس قوه قضاييه گفت: گاهي مثلا شنيده شده است كه اعدامهاي ما را ضد حقوق بشر ميدانند، ما قاچاقچي مواد مخدر را وقتي از
حدي بالاتر بروند، اعدام ميكنيم، چون اينها را سوداگران مرگ ميدانيم.

وي تاكيد كرد: مباني حقوق بشر غربي قابل تحميل نيست و نميتوانيم حقوق بشري كه آنها از مجموع فرهنگ ليبرالي بر ما تحميل
ميكنند، بپذيريم زيرا نظام ديني ما ميتواند خودش، نظام حقوق بشري بر اساس مباني خودش داشته باشد.

وي تصريح كرد: ما را در حالي متهم به نقض حقوق بشر ميكنند كه كشورهايي در اطرافمان وجود دارند كه غربيها از آنها حمايت
ميكنند اما از حقوق بشر در آن كشورها خبري نيست.

برخورد با مفاسد اقتصادي

رئيس قوه قضاييه درباره برخورد با مفاسد اقتصادي گفت: برخورد با مفاسد اقتصادي نبايد به صورت يك طرفه بزرگ نمايي شود، زيرا
موجب ناامني اقتصادي در كشور خواهد شد.

از رابطه برخي  اقتصادي است و در همين  با مفاسد  از شعارهاي اصلي دستگاه قضايي، برخورد  افزود: يكي  آيتالله لاريجاني 
پروندههاي بزرگ مثل پرونده بيمه پيگيري شد که تخلفات متهمان اين پرونده رسيدگي شد و مراحل قضايي خود را طي ميكند و در
بحث مفاسد اقتصادي، هر كسي با هر مقام و مرتبهاي كه مرتكب اين جرم شود، از سوي دستگاه قضايي مورد پيگرد قرار ميگيرد و

قوه قضاييه بر حسب وظيفه با اين امر برخورد ميكند و ضعيفكشي كشي نخواهد كرد.

حبس كردن محكومان مالي

رئيس قوه قضائيه در ادامه سخنانش درباره اقدامات دستگاه قضايي براي حبس زدايي گفت: طبق ماده 2 قانون محكوميتهاي مالي،
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تا زماني كه توانايي محكومان مالي و امكان پرداخت آنان احراز نشود، حق حبس كردن افراد را نداريم.

آيتالله لاريجاني افزود: مساله زندانها، يكي از مشكلات فعلي دستگاه قضايي است و زندانهاي ما به لحاظ حجم زندانيان با مشكل
مواجه هستند، ما هيچ كار خاصي نكرديم كه منجر به اين وضع شود و فقط قانون را اجرا كرديم. وي تاكيد كرد: رهبر معظم انقلاب

اسلامي همواره بر طبقه بندي زندانيان تاكيد داشتهاند، اما وضع فعلي و فضاي فيزيكي زندانها، اجازه اين كار را نميدهد.

به دستگاه قضايي اعتماد كنيد

رئيس قوه قضائيه با اشاره به پيگيري و حساسيت اين دستگاه درباره پروندههاي خاص از مردم خواست به دستگاه قضايي اعتماد
كنند. وي با بيان اين كه امنيت اجتماعي مردم قدري مغفول افتاده است،

اظهار داشت: بنابراين دغدغه اصلي اين است كه برخورد با مجرمان جرايم خاص مثل سرقتهاي مسلحانه و تجاوز به عنف با جديت
پيگيري شود.

حساسيت نسبت به پروندههاي اصفهان و كاشمر

وي در پاسخ به پرسشي درباره مسايل و اتفاقات اصفهان و كاشمر اظهار داشت: به اين پروندهها خيلي حساس هستيم، اما بنا نداريم
تبليغات كنيم زيرا دامن زدن به آن را جايز نميدانيم.

رئيس قوه قضاييه افزود: برخي از اين پروندهها قبل از اين كه رسانهاي شود دستور پيگيري داده بوديم.

وي همچنين در پاسخ به سئوالي درباره ضمانت اجرايي آراي محاكم ديوان عدالت اداري گفت: استنكاف مسئولان دستگاههاي اجرايي
از عمل به آراي محاكم ديوان عدالت چه بسا به انفصال آنها منتهي ميشود.

آيتالله لاريجاني در مورد روند فعاليت شوراهاي حل اختلاف نيز گفت: بناي ما بر اين است كه حتما از شوراها استفاده كنيم ولي با
شرايط موجود بايد امكاناتش سنجيده شود. شرايطي قرار داده شده است كه اكنون نميتوانيم اين شرايط را در افراد شوراها مثلا به

لحاظ سن و تحصيلات لحاظ كنيم و حتما بايد اصلاحاتي در قانون انجام شود.

رئيس قوه قضائيه افزود: بايد به اين نهاد كمك كنيم تا بهتر و كاملتر كار انجام دهد.
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